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Forespørgsel vedr. status på el‐ladestandere i Aarhus 
Størstedelen af CO2‐udledningen i Aarhus Kommune kommer fra transportsek‐

toren – herunder fra private biler. Derfor er bydende nødvendigt, at man i de 

kommende år få flere elbiler på de aarhusianske veje. Både af hensyn til klimaet 

og byrådets målsætning om et CO2‐neutralt Aarhus i 2030, men også for at 

sikre en renere luft, som borgerne indånder. Denne forespørgsel ønsker svar 

på, hvor langt man er med at sikre den nødvendige infrastruktur til ladestande‐

re i Aarhus. 

 

Følgende spørgsmål ønskes besvaret: 

 

 Hvor mange offentlige tilgængelige ladestandere er der i Aarhus? 

 

 Hvilke planer har man for at sikre, at der tilstrækkelig ladestander kapa‐

citet nu og i fremtiden? 

 

 Hvilke tiltag ønsker rådmanden at iværksætte for at gøre det mere at‐

traktivt at have el‐bil i Aarhus – herunder muligheder for at få ladet sin 

elbil op, hvis man bor eller besøger midtbyen? 

 

 Hvad vil det koste at tilbyde gratis parkering til elbiler i Aarhus? 

 

 Rådmand for Teknik og Miljø har besluttet gøre parkering gratis ved det 

gamle amtssygehus på Tage‐Hansens Gade, hvorfor ønsker Rådmanden 

ikke at tilbyde gratis eller billigere parkering for el‐biler i Aarhus, når det 

er tilfældet for benzin og dieselbiler1?  

 

 Mener rådmanden fortsat, at det skal være muligt for benzin biler at 

parkere på p‐pladser, som er reserveret til el‐biler? 

 

På vegne af Socialdemokratiet i Aarhus Byråd 

 

Anders Winnerskjold, Ango Winther og Louise Lindskrog  

 

 

 
1 Kilde: https://jyllands-posten.dk/aarhus/ECE11754066/elbilselskaber-savner-groent-
medspil-i-aarhus/ 

 


